
 

ZÁPIS Č. 8/2005 (164) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 11. ŘÍJNA  2005 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   dle prezenční listiny (celkem 18 senátorů) 
 
Hosté:   rektor Vrbka, prorektoři Rais, Švec, Jančář, kvestor Kotek 

kancléřka Vanýsková, Bejček/ředitel CEVAPO, Lepková/CESA 
 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace rektora, prorektorů a kancléřky 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
5. Projednání Dlouhodobého záměru VUT na léta 2006 až 2010 a Aktualizace Dlouhodobého 

záměru VUT pro rok 2006 
6. Ekonomické záležitosti 

 Rozhodnutí AS VUT o blokovaných finančních prostředcích dalších součástí VUT 
 Rozpuštění finančních prostředků – rezerva AS VUT (projednání žádostí o uvolnění finančních 

prostředků z rezervy AS VUT) 
 Analýza hospodářského výsledku za rok 2004 
 Informace kvestora  

7. Legislativní záležitosti 
 Projednání návrhu AS FIT na změnu Volebního a jednacího řádu AS FIT (elektronické volby) 
 Informace z jednání LK AS VUT  

8. Různé 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
Program dnešního zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek. 
 
AD 3) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A KANCLÉŘKY 

 Rektor Vrbka 
 Na jednáních Vědecké rady VUT dne 7. 10. 2005 a Správní rady VUT dne 10. 10. 2005 byl 

projednán DZ VUT na léta 2006 až 2010 a jeho aktualizace pro rok 2006, bližší informace podá 
prorektor Rais v rámci bodu 5. dnešního jednání AS VUT.  

 Dne 6. 10. 2005 se uskutečnil den otevřených dveří JIC a v souvislosti s tím se v tento den 
uskutečnilo jednání rektora s ředitelem firmy MICROSET.  

 Dne 4. 10. 2005 proběhlo jednání o spolupráci s velvyslancem Kazachstánu.  

V následující diskusi vznesla Ing. Hanušová za EK AS VUT dotaz, zda byla pozastavena platnost 
Směrnice rektora č. 37/2005 podle požadavku AS VUT vzneseném na minulém zasedání senátu dne 
20. 9. 2005. Na dotaz Ing. Hanušové odpověděl prorektor Jančář, který sdělil, že v této záležitosti 
jednal s doc. Hanáčkem a s vedoucí útvaru transferu technologií Ing. Perkovou. Dle názoru prorektora 
Jančáře je směrnice v pořádku, problém je pouze v rozhodovacích pravomocích. Doc. Hanáček na 
dnešním zasedání však poukázal na další a velmi závažný problém – směrnice je v rozporu s § 4 písm. 
a) zákona o VŠ č. 111/98 Sb., který definuje svobodu vědy, výzkumu a umělecké tvorby 
a zveřejňování jejích výsledků. Prorektor Jančář v této souvislosti upozornil na případ v minulosti, kdy 
pro neexistenci podobné směrnice došlo k velkým finančním ztrátám pro VUT. Po krátké diskusi 
členové AS VUT požádali rektora o pozastavení platnosti uvedené směrnice do doby, než bude 
provedena její důkladná analýza. Rektor Vrbka sdělil, že směrnici pozastavuje s okamžitou platností 
dnešním dnem a požádal prorektora Jančáře, aby zabezpečil rychlé dořešení této záležitosti.  
 



 Prorektor Jančář 
 V pátek 7. 10. 2005 se konala Vědecká rada VUT, na které byla projednávána profesorská řízení 

a DZ VUT na léta 2006 až 2010 a Aktualizace DZ VUT pro r. 2006. Rovněž bylo schváleno 
udělení čestného doktorátu na FEKT a Zlaté medaile na FA.  

 Ke studiu doktorských studijních programů se přihlásilo 375 uchazečů a zapsalo se 290 studentů 
(nejvyšší počet na FSI (74) a FAST (72).   

 Výzkumná centra: VUT se zapojilo do programu výzkumu a vývoje MŠMT Výzkumná centra 
a Centra základního výzkumu. 

 Prorektor Švec 
 Od 1. 10. 2005 bylo spuštěno elektronické podávání žádostí o ubytovací stipendium – podrobný 

postup je stanoven ve Směrnici rektora č. 38.  
 Fakulty a součásti VUT splnily termín pro podávání rozvojových projektů. Dílčí projekty budou 

soustředěny do integračních projektů VUT a v druhé polovině října bude s děkany fakult 
projednáno rozdělení rezervy.  

 Do I. ročníku bakalářských studijních programů a do navazujících magisterských studijních 
programů se k 10. 10. 2005 zapsalo celkem asi 6 400 studentů.  

Proběhla krátká diskuse členů AS VUT s vedením VUT, která se týkala grafu uplatnění absolventů 
VUT v praxi uveřejněném v denním tisku. Dále Dr. Popela informoval prorektora Švece o tom, že se 
na něj obrátili studenti I. ročníku splňující podmínky pro ubytování z hlediska dojezdové vzdálenosti, 
kteří přesto opakovaně nebyli ubytováni v KaM.  

 Prorektor Rais 
 Ve dnech 12. – 13. 10. 2005 se v rámci projektu CSVŠ / MŠMT uskuteční pilotní hodnocení 

vybraných činností a prostředí VUT (převážně vnitřní a vnější vztahy a problematika studentů), 
které bude spočívat v rozhovorech hodnotitelů a řešitelů s vybranými skupinami pracovníků VUT. 
Mimo jiné se uskuteční i setkání hodnotitelského týmu se zástupci AS VUT.   

 Kancléřka Vanýsková 
 Dne 15. 11. 2005 se od 16:00 hod. uskuteční 6. Akademické shromáždění, na kterém budou 

předány ocenění vybraným akademických pracovníkům a také připomenuty listopadové události.  
 Dne 12. 12. 2005 v 19:00 hod. se bude konat tradiční Vánoční koncert VOX IUVENALIS.  

 
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
 Doc. Münsterová informovala o zasedání Předsednictva RVŠ, které se konalo dne 22. 9. 2005,  

zápis je uveden na internetové adrese RVŠ: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45. Rada vysokých 
škol uzavírá své tříleté funkční období, proto bylo na zasedání PRVŠ hovořeno zejména o přípravě 
ustavení nové Rady. Dále doc. Münsterová v zastoupení doc. Rábové přednesla informace 
o přehledu ocenění studentů a Dr. Krupková informovala o přípravě průzkumu „Zkušenosti 
s aplikací strukturovaného studia“.  
Doc. Münsterová také připomněla, že předsedům akademických senátů všech fakult VUT byl 
zaslán dopis předsedy AS VUT spolu s dopisem z Agentury RVŠ, ve kterém byli vyzváni, aby 
zabezpečili jmenování nových zástupců – delegátů do RVŠ za fakultu. Noví delegáti budou 
jmenováni na ustavujícím zasedání nově zvoleného AS VUT.  

 Jan Myšulka informoval o jednání Studentské komory RVŠ, která se uskutečnila dne 22. 9. 2005 - 
byl projednáván DZ MŠMT na léta 2006 až 2010 a příprava oslav 17. listopadu a s nimi spojené 
nominování kandidátů na Cenu Jana Opletala. Ve dnech 14. – 16. 10. 2005 se uskuteční výjezdní 
zasedání SK RVŠ v Telči. 

 Dr. Lepková informovala o činnosti pracovní komise při RVŠ, která je zaměřena na tělesnou 
výchovu na vysokých školách.  

 
AD 5) PROJEDNÁNÍ DLOUHODOBÉHO ZÁMĚRU VUT NA LÉTA 2006 AŽ 2010  
          A AKTUALIZACE DLOUHODOBÉHO ZÁMĚRU VUT PRO ROK 2006 
Doc. Zbořil stručně zrekapituloval předcházející projednávání obou výše uvedených dokumentů na 
výjezdním zasedání AS VUT dne 19. 9. 2005 v Hevlíně. Nové verze dokumentů, do kterých byly 
zapracovány všechny požadované úpravy, byly rozeslány E-mailem členům AS VUT dne 26. 9. 2005.  
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Dne 4. 10. 2005 se uskutečnilo zasedání LK AS VUT, na kterém byly projednány připomínky děkanů 
FA a FIT a doc. Münsterové. Připomínky děkana FA Chybíka, které LK akceptovala, byly v revizním 
režimu zaznamenány do DZ VUT na léta 2006 až 2010, připomínka doc. Münsterové byla 
zapracována do Aktualizace DZ VUT pro r. 2006 – oba dokumenty s úpravami v revizním režimu 
byly rozeslány všem členům AS VUT dne 7. 10. 2005, spolu se zápisem ze zasedání LK AS VUT. 
Požadavek děkana FIT, který se týkal realizace dostavby a rekonstrukce areálu FIT Božetěchova, 
nedoporučila LK k zapracování do DZ, požádala však vedení VUT, aby tento požadavek byl 
projednán se Stavební komisí VUT. Dále byly na zasedání LK AS VUT předběžně projednány 
připomínky Studentské komory AS VUT (viz zápis z LK), které byly oficiálně předloženy AS VUT – 
rozeslány E-mailem – dne 10. 10. 2005.  

Prorektor Rais sdělil, že požadavek AS VUT týkající se doplnění vědy a výzkumu byl dopracován, 
rovněž byla akceptována i následující připomínka EK AS VUT týkající se zpracování projektu 
restrukturalizace Rektorátu VUT do Aktualizace DZ VUT pro r. 2006:  
„V souvislosti s tlakem na větší profesionalizaci řízení VUT dojde v roce 2006 k: 
a) zůstává původní text;  b) zůstává původní text; 
c) vypracování oponovaného projektu restrukturalizace Rektorátu VUT. Projekt bude obsahovat 
síťový graf postupu organizačních změn, mzdové prostředky, související s rekvalifikací či doplněním 
kvalifikace pracovníků. S projektem budou seznámeny všechny fakulty a nový Akademický senát 
VUT.“ 

Na vedení VUT dne 10. 10. 2005 byl projednán požadavek děkana FIT Hrušky, vedení školy 
doporučilo uzavřít smlouvu mezi děkany FIT a FSI a rektorem VUT o využití auly Q FSI pro 
přednáškové účely FIT.  

DZ VUT a jeho aktualizace – verze ze dne 26. 9. 2005 se zapracovanými připomínkami AS VUT 
a s doporučeními LK AS VUT ze dne 4. 10. 2005 – byly projednány dne 7. 10. 2005 ve Vědecké radě 
VUT a dne 10. 10. 2005 ve Správní radě VUT.  

Správní rada VUT po diskusi, ve které byly vzneseny pouze připomínky formálního rázu, doporučila 
oba předložené dokumenty ke schválení. 

Za Vědeckou radu VUT vznesli připomínky pouze děkani FA a FIT – připomínky projednala LK AS 
VUT dne 4. 10. 2005 a takto byly  Vědeckou radou VUT akceptovány.  

Dále na dnešním zasedání AS VUT proběhla diskuse k jednotlivým připomínkám SK AS VUT: 

1. Doplnit kapitolu III. Kvalita a kultura akademického života bod 1. Sociální záležitosti studentů 
a zaměstnanců o bod 1.6 Podporováním změny legislativy ČR vedoucí ke zvýšení věkové hranice 
pro poskytování sociálních úlev studentů včetně studentských slev a dalších výhod na 29 let. 

Akademický senát VUT neměl k této připomínce námitky.   

2. Vzhledem k opakovaným stížnostem na poskytovanou zdravotní péči v areálu PPV a na ul. 
Purkyňova, doplnit kapitolu III. Kvalita a kultura akademického života bod 1. Sociální záležitosti 
studentů a zaměstnanců o bod 1.7 Zabezpečením kvalitní zdravotní péče v areálech PPV, 
Purkyňova. 

AS VUT v této připomínce doporučil nahradit slova „Zabezpečením kvalitní“ buď slovy „Usilováním 
o zlepšení kvality“, nebo slovy „Snahou o zlepšení kvality“. Změnu zapracují předseda SK AS VUT 
Ing. Švec a prorektor Rais.   

3. V souladu s dlouhodobou koncepcí SK AS VUT upravit kapitolu III. Kvalita a kultura 
akademického života bod 7 Ubytovací a stravovací služby bod 7.1 takto: VUT bude v letech 2006 – 
2010 pravidelně analyzovat hospodaření KaM a po dohodě se studentskou reprezentací 
optimalizovat hospodaření KaM. V období 2006 – 2010 se nezmění postavení KaM jakožto ostatní 
součásti VUT. 

Členové AS VUT neměli k první větě žádné námitky; delší diskuse mezi akademickými pracovníky 
a studenty se uskutečnila k druhé větě, po  diskusi byl podán návrh větu upravit následovně: „V období 
2006 – 2010 se nezmění postavení KaM jakožto součásti VUT.“ Změna byla AS VUT takto 
akceptována.  

4. Vzhledem k problémům týkajícím se  dopravy studentů do areálu PPV doplnit kapitolu III. Kvalita 
a kultura akademického života bod 1. Sociální záležitosti studentů a zaměstnanců o bod 1.8 
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Zlepšením dopravní dojezdnosti do areálu PPV zejména zvýšením intenzity autobusové dopravy 
MHD Brno. 

Členové AS VUT k této připomínce neměli námitky. 

Následně členové AS VUT hlasovali o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje připomínky Studentské komory AS VUT s úpravami doporučenými 
na dnešním zasedání AS VUT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů  
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje připomínky Studentské komory AS VUT s úpravami doporučenými 
na dnešním zasedání AS VUT.  
 
Vzhledem k tomu, že na dnešním zasedání AS VUT již nebyly vzneseny k DZ VUT na léta 2006 – 
2010 a k Aktualizaci DZ pro r. 2006 žádné další připomínky, hlasoval AS VUT o schválení 
následujících dvou usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Dlouhodobý záměr VUT na léta 2006 až 2010 – verzi ze dne 26. 9. 
2005 s připomínkami a doplněními doporučenými na dnešním zasedání AS VUT.  
Hlasování: 
Pro – 18 hlasů  
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje Dlouhodobý záměr VUT na léta 2006 až 2010 – verzi ze dne 26. 9. 
2005 s připomínkami a doplněními doporučenými na dnešním zasedání AS VUT.  
 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT pro r. 2006 – verzi ze dne 
26. 9. 2005 s připomínkami a doplněními doporučenými na dnešním zasedání AS VUT.  
Hlasování:  
Pro – 18 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 3  
Akademický senát VUT schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru VUT pro r. 2006 – verzi ze dne 
26. 9. 2005 s připomínkami a doplněními doporučenými na dnešním zasedání AS VUT.  
 
Na závěr prorektor Rais poděkoval všem členům AS VUT a rektoru Vrbkovi za přínosnou diskusi, 
která se uskutečnila při projednávání DZ VUT a jeho aktualizace na výjezdním zasedání senátu 
v Hevlíně. Rektor Vrbka poděkoval AS VUT za velmi dobrou týmovou práci a vyslovil názor, že oba 
schválené dokumenty vytvářejí potřebné předpoklady k tomu, aby se VUT stalo dobrou a uznávanou 
školou v širším evropském kontextu.  

Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková rovněž poděkovala všem členům AS VUT a také tajemnici 
Cardové za velmi dobrou práci nejen na přípravě DZ VUT, ale i na všech dalších legislativních 
záležitostech, především pak na vnitřních předpisech VUT. 
 
AD 6) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 Rozhodnutí AS VUT o blokovaných finančních prostředcích dalších součástí VUT 
Doc. Lhotáková sdělila, že ředitelé dalších součástí byli upozorněni, že při projednávání jejich 
rozpočtů bude přihlédnuto k předložení návrhu jejich statutu zpracovaného podle doporučeného vzoru 
AS VUT, který jim byl zaslán E-mailem dne 27. 9. 2005. Návrhy statutů upravené na základě výše 
uvedeného vzoru předložily všechny další součásti, kromě Kolejí a menz VUT a Rektorátu VUT.  
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Dále probíhalo jednání o jednotlivých rozpočtech dalších součástí – předseda EK Dr. Popela průběžně 
informoval o jednáních ekonomické komise o rozpočtech dalších součástí a o usneseních EK AS VUT 
přijatých na zasedání komise dne 4. 10. 2005.  

Rozpočty dalších součástí byly rozeslány členům AS VUT E-mailem dne 6. 10. 2005 spolu s výpisem 
usnesení přijatých na zasedání EK AS VUT dne 4. 10. 2005.  
 
 Rozpočet CEVAPO 

Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: EK AS VUT doporučuje AS VUT schválit rozpočet 
CEVAPO dle předloženého návrhu.  
Vzhledem k tomu, že na dnešním zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení následujícího návrhu na usnesení.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT, schvaluje předložený rozpočet CEVAPO a uvolňuje blokovanou částku pro 
tuto součást.  
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
Akademický senát VUT, schvaluje předložený rozpočet CEVAPO a uvolňuje blokovanou částku pro 
tuto součást.  
 
 Rozpočet KaM 

Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: Vzhledem k tomu, že rozpočet KaM nesplňuje požadavky 
definované v dopise předsedy AS VUT ze dne 16. 4. 2005 a členů EK AS VUT definované v dopise 
předsedy EK AS VUT dne 31. 8. 2005, ekonomická komise nedoporučuje rozpočet KaM AS VUT ke 
schválení. EK AS VUT žádá zástupce studentů v EK, aby tuto informaci přenesli studentským členům 
Dozorčí rady KaM VUT v Brně.  
AS VUT dále hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT neschvaluje předložený rozpočet KaM. 
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 5 
Akademický senát VUT neschvaluje předložený rozpočet KaM. 
 
Členové AS VUT vzali dále na vědomí, že KaM nepředložily návrh Statutu KaM zpracovaný podle 
doporučeného vzoru AS VUT. Požádali proto rektora Vrbku, aby do nové Dozorčí rady KaM byl 
jmenován zástupce KAP AS VUT a kvestor. O tomto návrhu bylo hlasováno. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT žádá rektora VUT, aby do nové Dozorčí rady KaM VUT byl jmenován 
zástupce KAP AS VUT a kvestor VUT.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 6 
Akademický senát VUT žádá rektora VUT, aby do nové Dozorčí rady KaM VUT byl jmenován 
zástupce KAP AS VUT a kvestor VUT.  
 
 Rozpočet Rektorátu VUT 

Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: Členové EK AS VUT doporučují AS VUT schválit rozpočet 
Rektorátu VUT podle předloženého návrhu. Na přípravu projektu týkajícího se reorganizace 
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Rektorátu VUT (dle požadavku členů EK AS VUT na doplnění Aktualizace DZ VUT pro r. 2006 v části 
věnované reorganizaci Rektorátu, vzneseném na zasedání AS VUT dne 20. 9. 2005)  budou v r. 2005 
dle výpočtu kvestora uvolněny finanční prostředky z rezervy VUT. 
Vzhledem k tomu, že nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno k hlasování o schválení 
následujícího návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje předložený rozpočet Rektorátu VUT a uvolňuje blokovanou částku 
pro tuto součást. Na přípravu projektu týkajícího se reorganizace Rektorátu VUT budou v r. 2005 
uvolněny finanční prostředky z rezervy VUT. 
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 7  
Akademický senát VUT schvaluje předložený rozpočet Rektorátu VUT a uvolňuje blokovanou částku 
pro tuto součást. Na přípravu projektu týkajícího se reorganizace Rektorátu VUT budou v r. 2005 
uvolněny finanční prostředky z rezervy VUT. 
 
 Rozpočet Ústřední knihovny 

Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: EK AS VUT doporučuje AS VUT schválit rozpočet Ústřední 
knihovny VUT podle předloženého návrhu.  
Na dnešním zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky a bylo přistoupeno k hlasování o schválení 
následujícího návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje předložený rozpočet Ústřední knihovny VUT a uvolňuje 
blokovanou částku pro tuto součást. 
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje předložený rozpočet Ústřední knihovny VUT a uvolňuje 
blokovanou částku pro tuto součást. 
 
 Rozpočet ÚSI 

Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: EK AS VUT byla seznámena s informací ÚSI, že FAST 
přislíbil úhradu nákladů na výuku ÚSI ve výši 187 000,- Kč a FSI zatím přislíbila úhradu částky        
27 000 tis. Kč z celkem nárokované částky 102 625,- Kč. EK AS VUT doporučuje AS VUT, aby 
z plánované částky 1 450 000,- Kč v rozpočtu ÚSI byla uvolněna částka (1 450 000 – 187 000 – 
102 625 = ) 1 160 375, - Kč. Zbývající částka 289 625,- Kč bude převedena do rezervy AS VUT.  
Na dnešním zasedání hlasoval AS VUT po krátké diskusi o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT neschvaluje rozpočet ÚSI a  přesouvá částku 289 625,- Kč do rezervy AS VUT. Současně 
žádá rektora Vrbku a kvestora Kotka o provedení řádné kontroly hospodaření ÚSI s dotačními 
finančními prostředky ve výši 1 160 365,- Kč.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 9 
AS VUT neschvaluje rozpočet ÚSI a  přesouvá částku 289 625,- Kč do rezervy AS VUT. Současně 
žádá rektora Vrbku a kvestora Kotka o provedení řádné kontroly hospodaření ÚSI s dotačními 
finančními prostředky ve výši 1 160 365,- Kč.  
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 Rozpočet CVIS 
Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: EK AS VUT požaduje, aby do pondělí 10. 10. 2005 byla do 
12:00 hod.. dodána definitivní a konzistentní verze rozpočtu CVIS, která bude respektovat požadavky 
ekonomické komise. Jako vzor lze použít schválený rozpočet Rektorátu VUT, úvodní tabulka musí být 
zpracována podle skutečných činností uvedených v platném Organizačním řádu CVIS. V navazujících 
tabulkách je třeba uvést a rozčlenit, nebo okomentovat, náklady CVIS čerpané ze všech příjmů, tj. 
získaných i mimo dotaci VUT. Vysvětlující komentáře usnadňující orientaci v tabulkách jsou vítány. 

Rozpočet CVIS zpracovaný dle požadavku EK AS VUT byl rozeslán všem členům AS VUT             
E-mailem dne 10. 10. 2005, EK jej projednala dnes před zasedáním AS VUT a přijala následující 
doporučení: EK AS VUT po diskusi doporučuje předložený rozpočet CVIS Akademickému senátu VUT 
ke schválení. EK AS VUT současně doporučuje nově zvolenému AS VUT, aby byla doplněna analýza 
nákladů doplňkové činnosti.  

AS VUT po krátké diskusi  hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje předložený rozpočet CVIS ze dne 10. 10. 2005 a uvolňuje 
blokovanou částku pro tuto součást. Současně žádá ředitele CVIS o doplnění analýzy nákladů 
doplňkové činnosti a kvestora VUT o následnou kontrolu. 
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje předložený rozpočet CVIS ze dne 10. 10. 2005 a uvolňuje 
blokovanou částku pro tuto součást. Současně žádá ředitele CVIS o doplnění analýzy nákladů 
doplňkové činnosti a kvestora VUT o následnou kontrolu. 
  
 Nakladatelství VUTIUM 

Usnesení EK AS VUT ze dne 4. 10. 2005: EK AS VUT požaduje, aby do pondělí 10. 10. 2005 do 
12:00 hod. byla dodána definitivní a konzistentní verze rozpočtu Nakladatelství VUTIUM zpracovaná 
ve spolupráci s kvestorem VUT, aby respektovala požadavky EK, které budou předány Nakladatelství 
VUTIUM v písemné podobě po zasedání EK AS VUT. 

Dne 10. 10. 2005 byl E-mailem rozeslán členům AS VUT dopis ředitelky Nakladatelství VUTIUM 
a následně tabulková část rozpočtu, kterou zpracoval kvestor Kotek.  

Na dnešním zasedání EK před zasedáním AS VUT členové komise přijali následující usnesení:  
EK AS VUT děkuje kvestorovi VUT za vypracování rozpočtu VUTIUM. S ohledem na rozdílné položky 
v rozpočtech předložených ředitelkou Nakladatelství VUTIUM a kvestorem VUT, s ohledem na to, že 
dle vyjádření vedení VUTIUM na EK dne 4. 10. 2005 a předcházejícím jednání v Hevlíně, nepracuje 
Ediční rada VUT, a předkalkulace jednotlivých publikací nebyly vypracovány, doporučuje EK AS 
VUT, aby hospodářské vedení Nakladatelství VUTIUM do doby, než bude zjednána náprava, převzal 
kvestor VUT. Za této podmínky navrhuje EK AS VUT ke schválení rozpočet Nakladatelství VUTIUM. 

Na dnešním zasedání členové AS VUT po krátké diskusi, která se týkala zejména Ediční rady VUT 
a skutečnosti, že tabulkovou část rozpočtu VUTIUM zpracoval kvestor Kotek, přijali následující návrh 
na usnesení.  

Návrh na usnesení:  
Akademický senát VUT schvaluje rozpočet Nakladatelství VUTIUM předložený dne 10. 10. 2005 
kvestorem Kotkem a uvolňuje blokovanou částku pro tuto součást. Současně žádá, aby ekonomickým 
řízením Nakladatelství VUTIUM byl pověřen kvestor VUT, a to do doby, než bude ustavena nová 
Ediční rada VUT se zástupcem AS VUT a než bude provedena předkalkulace jednotlivých publikací.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
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UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje rozpočet Nakladatelství VUTIUM předložený dne 10. 10. 2005 
kvestorem Kotkem a uvolňuje blokovanou částku pro tuto součást. Současně žádá, aby ekonomickým 
řízením Nakladatelství VUTIUM byl pověřen kvestor VUT, a to do doby, než bude ustavena nová 
Ediční rada VUT se zástupcem AS VUT a než bude provedena předkalkulace jednotlivých publikací.  
 
 Rozpočet CESA  

Byl schválen na zasedání AS VUT dne 14. 6. 2005 a blokovaná částka již byla uvolněna.  
 

 Rozpuštění finančních prostředků – rezerva AS VUT (projednání žádostí o uvolnění finančních 
prostředků z rezervy AS VUT) 

Předseda AS VUT doc. Zbořil úvodem sdělil, že rezerva AS VUT činí 1 900 000,- Kč. Z této rezervy 
byla na zasedání AS VUT dne 14. 6. 2005 uvolněna částka 700 tis. Kč jako půjčka pro Fakultu 
architektury a na dnešním zasedání bylo na základě přijatého usnesení UAS 9  převedena do rezervy 
AS VUT částka 289 625,- Kč. Zbývá tedy rozdělit částku 1 489 625,- Kč. 

Na zasedání ekonomické komise před zasedáním senátu EK AS VUT doporučila všechny níže 
uvedené žádosti Akademickému senátu VUT ke schválení. Akademický senát VUT na základě 
doporučení EK dále hlasoval o následujících dvou návrzích na usnesení.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT uvolňuje z rezervy AS VUT:  

 částku 150 000,- Kč, jako příspěvek na inovaci robotů Ro Bohemia (FEKT).  
 částku 41 000,- Kč, jako příspěvek na částečnou opravu hřiště VUT za Listovými kolejemi VUT. 
 částku 15 000,- Kč, jako příspěvek na fotodokumentaci symbolů VUT. 
 částku 75 000,- Kč na středisko 90104. 
 částku 100 000,- Kč na AD9950044.  

Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel s hlasování – 0 hlasů 
UAS 12 
Akademický senát VUT uvolňuje z rezervy AS VUT:  

 částku 150 000,- Kč jako příspěvek na inovaci robotů Ro Bohemia (FEKT).  
 částku 41 000,- Kč jako příspěvek na částečnou opravu hřiště VUT za Listovými kolejemi VUT. 
 částku 15 000,- Kč jako příspěvek na fotodokumentaci symbolů VUT. 
 částku 75 000,- Kč na středisko 90104. 
 částku 100 000,- Kč na AD9950044.  

 
Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí, aby zbývající rezerva AS VUT ve výši 1 108 625,- Kč byla 
rozdělena podle normativu všem fakultám VUT.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 13 
Akademický senát VUT souhlasí, aby zbývající rezerva AS VUT ve výši 1 108 625,- Kč byla 
rozdělena podle normativu všem fakultám VUT.  
 

 Analýza hospodářského výsledku za rok 2004 
Dr. Popela stručně shrnul všechna jednání EK AS VUT, která se uskutečnila s tajemníky fakult ve věci 
analýzy hospodářského výsledku za r. 2004. Na zasedání ekonomické komise dne 4. 10. 2005 přijali 
členové EK AS VUT následující usnesení: 
S ohledem na skutečnost, že v předchozích letech 2003 a 2004 nebyly vyčleněny v rozpočtu VUT 
dotační prostředky na krytí odpisů v plné výši, byl rozdíl mezi finančním krytím a odpisy jednotlivých 
součástí v r. 2004 financován z výnosů VUT a všech jeho součástí. Z uvedeného důvodu EK 
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doporučuje AS VUT schválit přerozdělení hospodářského výsledku za r. 2004 v celkové výši 14 972 tis. 
Kč v poměru dílčích HV součástí bez uvažování odpisů. 

Na dnešním zasedání AS VUT po krátké diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT se po zvážení všech okolností usnesl, že hospodářský výsledek, uvedený ve 
sloupci blokace HV v tabulce na str. 36 Rozpočtu VUT pro r. 2005, ponechá v centrálním FRIM.  
Hlasování: 
Pro – 14 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 3 hlasy 
UAS 14 
Akademický senát VUT se po zvážení všech okolností usnesl, že hospodářský výsledek, uvedený ve 
sloupci blokace HV v tabulce na str. 36 Rozpočtu VUT pro r. 2005, ponechá v centrálním FRIM. 
  

 Informace kvestora VUT 
Kvestor Kotek podal členům AS VUT informace o hospodaření právnických osob, ve kterých má 
VUT účast, a informace o výsledcích kontrol, které na VUT probíhaly od r. 2002.  
 
AD 7) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 Návrh  AS FIT na změnu Volebního a jednacího řádu AS FIT (VJŘ AS FIT) 
AS FIT na svém zasedání dne 14. 6. 2005 schválil návrh změny VJŘ AS FIT týkající se čl. 6  odst. 
1 a 2 – zavedení elektronického hlasování při volbách do AS FIT – návrh byl rozeslán členům senátu 
spolu se zápisem ze zasedání LK AS VUT č. 7/2005 ze dne 13. 7. 2005, na kterém byl návrh 
projednán.  

Členové LK AS VUT na svém zasedání dne 13. 7. 2005 konstatovali, že nemají k této změně 
připomínky, pokud elektronická forma hlasování bude mít stejné vlastnosti jako klasická forma 
hlasování, tzn., že bude přísně zabezpečena tajnost voleb, že nebude možné hlasovat vícekrát, a že 
v případě stížnosti bude existovat možnost přepočítání hlasů.  

Na dnešním zasedání senátu hlasoval AS VUT po krátké diskusi o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje změnu VJŘ AS FIT týkající se čl. 6 odst. 1 a 2 – zavedení 
elektronického hlasování při volbách do AS FIT – pokud elektronická forma hlasování bude mít stejné 
vlastnosti jako klasická forma hlasování, tzn., že bude přísně zabezpečena tajnost voleb, že nebude 
možné hlasovat vícekrát, a že v případě stížnosti bude existovat možnost přepočítání hlasů.  
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 15  
Akademický senát VUT schvaluje změnu VJŘ AS FIT týkající se čl. 6 odst. 1 a 2 – zavedení 
elektronického hlasování při volbách do AS FIT – pokud elektronická forma hlasování bude mít stejné 
vlastnosti jako klasická forma hlasování, tzn., že bude přísně zabezpečena tajnost voleb, že nebude 
možné hlasovat vícekrát, a že v případě stížnosti bude existovat možnost přepočítání hlasů.  
 

 Informace předsedkyně LK AS VUT z jednání legislativní komise ze dne 4. 10. 2005 
Doc. Lhotáková informovala o záležitostech projednávaných v bodě Ad 2) Různé: 
 Členové LK se zabývali možnostmi většího centrálního využívání SAP v souvislosti s velkým 

nárůstem administrativní zátěže na VUT. Doporučují provést analýzu zvyšující se administrativní 
náročnosti s cílem jejího dlouhodobého snížení a předejít tak i případnému  dublování některých 
činností. 

 Dopis Ing. arch. Mohelníka, který zaslal členům Akademického senátu FA a dal na vědomí celé 
akademické obci FA: Dopis se týká problematiky studentů, kteří přechází z bakalářského studia do 
magisterského studia a zůstali členy AS FA. Ing. arch.Mohelník zpochybňuje jejich členství z toho 
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důvodu, že dne 30. 5. a 31. 5. 2005 ukončili studium obhajobou bakalářského projektu a zapsáni 
byli do následujícího stupně – magisterského studia – dne 1. 6. 2005. 
Doc. Lhotáková požádala na dnešním zasedání AS VUT o oficiální stanovisko k výše uvedené 
záležitosti. Členové AS VUT navrhli hlasovat o tomto usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT zastává tento názor: ukončí-li student své studium na VUT složením 
státní zkoušky podle § 61 odst. 2 zákona a následující den je zapsán do pokračujícího studia na 
VUT podle § 61 odst. 1 zákona, nepřestává být členem akademické obce VUT. Obdobně tomu je 
i pro akademické pracovníky: skončí-li akademickému pracovníku pracovní smlouva na dobu 
určitou a od druhého dne má uzavřenu novou smlouvu na dobu určitou, nepřestává být členem 
akademické obce VUT.  
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů  
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 16 
Akademický senát VUT zastává tento názor: ukončí-li student své studium na VUT složením 
státní zkoušky podle § 61 odst. 2 zákona a následující den je zapsán do pokračujícího studia na 
VUT podle § 61 odst. 1 zákona, nepřestává být členem akademické obce VUT. Obdobně tomu je i 
pro akademické pracovníky: skončí-li akademickému pracovníku pracovní smlouva na dobu 
určitou a od druhého dne má uzavřenu novou smlouvu na dobu určitou, nepřestává být členem 
akademické obce VUT.  
 

AD 8) RŮZNÉ 
 Zápis z jednání AS VUT bude odsouhlasen dne 24. 10. 2005.  
 Doc. Zbořil sdělil, že předal předsedovi SK AS VUT dopis předsedy SK RVŠ Nantla – výzvu 

k podávání návrhů na udělení Cena Jana Opletala. Předseda SK Ing. Švec sdělil, že SK AS VUT 
navrhla, aby vzhledem k tomu, že AS VUT podal návrh v loňském roce a Výbor Ceny Jana 
Opletala jej přijal, nebyl v letošním roce návrh podáván.  

 AS VUT zrekapituloval grémia, do kterých by měli být jmenováni zástupci AS VUT: 
 Programová rada CEVAPO; 
 Ediční rada VUT; 
 Dozorčí rada KaM; 
 Stavební komise VUT. 

 Předsedkyně volební komise pro volby do AS VUT Dr. Kábelová požádala členy AS VUT, aby 
připomněli volebním komisím na fakultách termín zaslání protokolů o volbách (pátek 17. 10. 
2005), a že tento termín je nutné dodržet, aby mohlo být bez problémů svoláno ustavující zasedání 
AS VUT na den 25. 10. 2005. 

  
 

Ustavující zasedání nově zvoleného AS VUT se bude konat  
v úterý dne 25. října  2005 v 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 
 
 
 
 
 
 
 
              Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                    Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
   předseda Studentské komory AS VUT                                                  předseda AS VUT v Brně  
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová  
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